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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Miniszterelnökséget vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Mikorra várható az új élelmiszerbiztonsági-stratégia nyilvánosságra hozatala? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A legfrissebb sajtóinformációk szerint nincsenek már állami élelmiszertartaléko k
közraktárakban, illetve az állami élelmiszertartalékolási rendszer állomáshelyei kiürültek .
Mindez, a tartalékolás megnövekedett költségeinek köszönhet ő . Legalábbis erre hivatkozott
Fazekas Sándor Miniszter Úr, nagyjából egy évvel ezel őtt . A valódi okok között azonban
mindenképp fel kell sorolnunk azt, hogy a Tartalékgazdálkodási Nonprofit Kft. — több
szakértő információi szerint is — több százmillió forintot könyvelhetett el veszteségként a
brókerbotrányban és a Quaestor bedő lésének köszönhet ően. A szervezet sorsát végül tavaly
októberben pecsételték meg, a mezőgazdasági és élelmiszeripari termékek gazdaságbiztonság i
készletezéséről szóló 1744/2015 . (X. 13 .) Korm. határozat formájában, melyet Fazeka s
Miniszter Úr javaslatára tárgyaltak és hirdettek ki . „A Kormány a földművelésügyi miniszter

javaslatára megtárgyalta a gazdaságbiztonsági készletezés kérdéskörét és megállapította ,
hogy a mezőgazdasági és élelmiszeripari termékek esetében Magyarországon nem indokol t
gazdaságbiztonsági készletek fenntartása” — áll a dokumentumban.

Érdekes, hogy ennek ellenére mégis készül valamilyen új koncepció, melyet az Ön neve fog
fémjelezni. Erről viszont még mindig nem tudunk semmit . Annak ellenére, hogy az
Alaptörvény XX. cikkeje kimondja, hogy: „ (1) Mindenkinek joga van a testi és lelki
egészséghez. (2) Az (1) bekezdés szerinti jog érvényesülését Magyarország genetikaila g
módosított élőlényektől mentes mezőgazdasággal, az egészséges élelmiszerekhez és az
ivóvízhez való hozzáférés biztosításával, a munkavédelem és az egészségügyi ellátás
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megszervezésével, a sportolás és a rendszeres testedzés támogatásával, valamint a környeze t

védelmének biztosításával segíti elő. " Ezek szerint a magyar lakosság lassan egy év e
jogfosztott, hiszen egy újabb gazdasági válság vagy természeti csapás esetén, nem áll fent –
jelenleg sem – semmilyen koncepció arra vonatkozóan, hogy miként lássa el az álla m
élelmiszerrel a lakosságot . Tartalék pedig már nincs .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikor ismerhetjük meg a z
koncepciót? Mekkora költségekkel járt a tárolók bérlése, illetve fenntartása é s
gazdaságosabb-e a jövendőbeli rendszer? Hogyan fogják a jöv őben biztosítani a
lakosság Alaptörvényben lefektetett jogát ?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel :

Budapest, 2016 . szeptember 14 .
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